
 
 
 
 
 
 
 
Szám: IV.77-23/2009. 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 2009. szeptember 24-én (csütörtökön) 9 
óra 15 perckor a Polgármesteri Hivatal konferencia termében megtartott ülésérıl. 

Jelen vannak:  
Horváth István polgármester, Ács Rezsı alpolgármester, Dr. Haag Éva alpolgármester, Dr. Balás 
Ákos, Halmai Gáborné, Dr. Gaál Zsuzsanna, Csillagné Szántó Polixéna, Csernus Péter, Dr. 
Hadházy Ákos, Horváth Jánosné, Dr. Horváth Kálmán, Ilosfai Gábor, Kerekes Csaba, Kıvári 
László, Máté Péter, Németh Zoltán, Dr. Tóth Csaba Attila, Tóthi János képviselık  

Összesen: 18 fı 

Távolmaradt: Jobban Zoltán, Fajszi Lajos képviselı 
 

Ülés közben érkezett: Dr. Tóth Gyula, Horváth László, Schoeck Károly képviselı  

 
Tanácskozási joggal megjelentek: 

Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı,    
Dr. Göttlinger István igazgatóság vezetı, 
Pál József igazgatóság vezetı, 
Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı, 
Herr Teréz fıépítész, 
Leposa Gyula osztályvezetı, 
Rikk Rita testületi referens, jegyzıkönyvvezetı 

    
Horváth István: Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a közgyőlés határozatképes, 
megnyitja az ülést. Napirend elıtt javasolja, hogy a közgyőlés emlékezzen meg Szigetvári 
Ernırıl. Javasolja, hogy a közgyőlés vegye le napirendjérıl a 183. sz. elıterjesztést, a kiosztott 
anyagban szereplı 198. és a 199. sz. elıterjesztéseket pedig javasolja felvenni napirendre. 
Javasolja továbbá, hogy a közgyőlés délelıtt tárgyalja meg a 10., 11., 13., 17., 18., 19., 20., 23. 
számú napirendi pontokat, délután pedig zárt ülés tartásával folytassa munkáját, és a 22. számú 
napirendi pontot is zárt ülésen tárgyalják meg. 

Tóthi János: Interpellációt intéz az aljegyzıhöz két körforgalommal kapcsolatos témában. 

Kıvári László: Interpellációt intéz a polgármesterhez: Mennyire ad hiteles tájékoztatást a 
Szekszárdi Vasárnap? 
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Máté Péter: Kérdést intéz az aljegyzıhöz: Hány éves korú gyerekre készültek az új szabvány 
szerinti játszótéri játékok? Interpellációt intéz a polgármesterhez a közlekedés menetidejével 
kapcsolatban. 

Dr. Tóth Csaba Attila: Interpellációkat intéz az aljegyzıhöz: Van-e lehetıség a tehetséges 
gyerekek megsarcolásának csökkentésére? Meg kell-e ismétlıdnie az okmányirodai balesetnek?  
 
Dr. Hadházy Ákos: Interpellációt intéz az aljegyzıhöz „Szolgáltatás vagy kiszolgáltatás”, 
továbbá „Városképek” címmel. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Interpellációt intéz a polgármesterhez: Meddig marad még üresen a 
Laktanya területe? 
 
Dr. Balás Ákos: Interpellációt intéz az aljegyzıhöz a közlekedési lámpák rendjével kapcsolatban. 
 
Kerekes Csaba: Interpellációt intéz az aljegyzıhöz: Milyen lehetısége van a Polgármesteri 
Hivatalnak a médiában megjelenı hazugságok, torzítások kivédésére, és ilyen esetben védelmet 
nyújt-e a mentelmi jog? 
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a 183. sz. elıterjesztés napirendrıl történı levételét, melyet 
a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı – 18 igen szavazattal elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a 195. sz. elıterjesztés zárt ülésen történı tárgyalását, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 18 fı – 15 igen szavazattal, 3 nem szavazat mellett elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a teljes napirendet, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı – 18 igen 
szavazattal elfogadott, és a következı napirendet állapította meg: 
 
 

NAPIREND 
 
1./ Javaslat a Szekszárdi Sportcentrum területén létrehozandó mőfüves pálya lebonyolítási 

szerzıdésének jóváhagyására 
 (187. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
2./ 2009. évi Közbeszerzési Terv módosítása 
 (186. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
3./ Szekszárd Junior Stars Big Band támogatási kérelme 
 (191. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Göttlinger István igazgatóság vezetı 
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4./ Javaslat a Garay téri iskola adásvételi szerzıdésének módosítására 
 (185. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
5./ Javaslat a városi fenntartású középiskolák 2010-2011. tanévi létszám-és profilmódosítási 

tervére  
 (182. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Csillagné Szántó Polixéna a Mővelıdési és Oktatási Bizottság elnöke 
 
6./ Javaslat az aranykönyvi szerkesztıcsoport tagjainak megválasztására 
 (174. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
7./ Bursa Hungarica ösztöndíjpályázat  
 (184. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
8./ Javaslat a Klímabarát Települések Szövetségéhez történı csatlakozásra 
 (197. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Kıvári László a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elnöke  
 
9./ Javaslat szociális intézmények és az Egészségügyi Gondnokság alapító okiratának 

módosítására 
 (178. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
10./  Javaslat a Polgármesteri Hivatal és Költségvetési Elszámoló Szervezet alapító okiratának 

módosítására 
  (179. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
11./ Javaslat alapítványok támogatására 
 (173. sz. elıterjesztés) 

Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
12./ Javaslat közoktatási, mővelıdési és sport intézmények alapító okiratainak módosítására 
 (181. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
13./ Javaslat a 72/2008. (III.27.) szekszárdi öh. számú határozat módosítására 
 (170. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
14./ Dél-Dunántúli Önkormányzati Regionális Társulás alapító okiratának és társulási 

megállapodásának módosítása  
 (181. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
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15./ Javaslat a Tolna Megye Temetıiért Alapítvány Kuratóriumába történı delegálásra 
 (192. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Haag Éva alpolgármester 
 
16./ Tájékoztatók: 

- Tájékoztató az Egyenlı Esélyő Hozzáférés feltételeirıl és lehetıségeirıl 
1. sz. tájékoztató  
- Tájékoztató az orvosi ügyeleti rendszer felülvizsgálatáról  
2. sz. tájékoztató   

 
17./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének …./2009. (…) rendelete a 

helyi építészeti értékek védelmérıl szóló 19/1996. (VI.5.) KT. rendelet módosításáról 
(tervezet) 

 (194. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
18./ Beszámoló az Állami Számvevıszék jelentésére elfogadott intézkedési terv 

végrehajtásáról 
 (114. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
19./ Interpellációk, kérdések: 

- Tóthi János interpellációja az aljegyzıhöz két körforgalommal kapcsolatos 
témában. 

- Kıvári László interpellációja a polgármesterhez: Mennyire ad hiteles tájékoztatást 
a Szekszárdi Vasárnap? 

- Máté Péter kérdése az aljegyzıhöz: Hány éves korú gyerekre készültek az új 
szabvány szerinti játszótéri játékok?  

- Máté Péter interpellációja a polgármesterhez a közlekedés menetidejével 
kapcsolatban. 

- Dr. Tóth Csaba Attila interpellációja az aljegyzıhöz: Van-e lehetıség a tehetséges 
gyerekek megsarcolásának csökkentésére?  

- Dr. Tóth Csaba Attila interpellációja az aljegyzıhöz: Meg kell-e ismétlıdnie az 
okmányirodai balesetnek?  

- Dr. Hadházy Ákos interpellációja az aljegyzıhöz „Szolgáltatás vagy 
kiszolgáltatás” címmel. 

- Dr. Hadházy Ákos interpellációja az aljegyzıhöz „Városképek” címmel. 
- Dr. Gaál Zsuzsanna interpellációja a polgármesterhez: Meddig marad még üresen 

a Laktanya területe? 
- Dr. Balás Ákos interpellációja az aljegyzıhöz a közlekedési lámpák rendjével 

kapcsolatban. 
- Kerekes Csaba interpellációja az aljegyzıhöz: Milyen lehetısége van a 

Polgármesteri Hivatalnak a médiában megjelenı hazugságok, torzítások 
kivédésére, és ilyen esetben védelmet nyújt-e a mentelmi jog? 

 
 
 



 5 

ZÁRT ÜLÉS: 
 
20./ Javaslat a Városi Sport-és Szabadidıközpont igazgatói állásának megbízatására 
 (189. sz. elıterjesztés) 
  Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
21./  Javaslat szociális és gyermekjóléti ügyekben benyújtott fellebbezések elbírálására 

(175. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Dr. Tóth Gyula a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke 

 
22./ Fellebbezés lakásbérleti jogviszony megszüntetése tárgyában  
 (176. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Tóth Gyula a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke 
 

NYILVÁNOS ÜLÉS: 
 
23./ Diákétkeztetési Kft. hitelszerzıdése 
 (szóbeli elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
24./ Tájékoztató Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának I. félévi gazdálkodásáról  
 (196. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
25./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének …../2009. (….) rendelete 

a 2009. évi költségvetésrıl szóló 5/2009. (III.4.) szekszárdi ör. módosításáról (tervezet) 
 (188. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
26./ Javaslat a Szemünk Fénye Programban való részvételre 

(199. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 

 
27./ Köztéri szobrok és emlékmővek felülvizsgálata 
 (193. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
28./ Beszámoló „Vállalkozói hitelfelvétel segítése az önkormányzat általi óvadéknyújtással” 

elnevezéső projekt pályázati bírálatára létrehozott ideiglenes bizottság munkájáról 
 (195. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Tóthi János elnök 
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29./ Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés között 
történt fontosabb eseményekrıl 

 (177. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
30./ Javaslat a Gemenc Volán Zrt-vel helyi személyszállításra 2005. január 1. napján 

megkötött közszolgáltatási szerzıdés meghosszabbítására 
(198. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 

 
 
1./ Javaslat a Szekszárdi Sportcentrum területén létreh ozandó m őfüves pálya 

lebonyolítási szerz ıdésének jóváhagyására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: A tavalyi évben aláírásra került az együttmőködési megállapodás a mőfüves 
pályák megvalósításával kapcsolatban. Ezen a héten a pályák át lettek adva a kivitelezıknek, és a 
jövı héten alapkıletételre kerül sor. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést a közgyőlésnek azzal, 
hogy az aláírásra a Jogi és Ügyrendi Bizottság véleményezését követıen kerüljön sor. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést azzal, hogy a megállapodás aláírására a bizottság véleményezését követıen kerüljön 
sor. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a Jogi és Ügyrendi Bizottság javaslatával kiegészített 
határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı – 17 igen szavazattal 
elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Dr. Balás Ákos nem vett részt a szavazásban. 

 
188/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Mőfüves pálya lebonyolítási szerzıdése 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Jogi és Ügyrendi Bizottság 
véleményezését követıen felhatalmazza a 
polgármestert az Önkormányzat és a Szekszárdi 
Városfejlesztési Kft. között a Szekszárdi 
Sportcentrum területén megvalósuló mőfüves 
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labdarúgó pálya elıkészítésére és megvalósítására 
létrejövı megállapodás aláírására. 

Határidı: 2009. szeptember 30. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 

Kerekes László ügyvezetı igazgató 
 
 
Kerekes Csaba 9 óra 40 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 17 fı képviselı. 
 
2./ 2009. évi Közbeszerzési Terv módosítása  
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 

Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Tájékoztatást szeretne kapni a Mővelıdési Ház átalakításával 
kapcsolatban. 
 
Horváth István: A lejárt határidejő határozatokról szóló beszámoló keretében szerette volna errıl 
tájékoztatni a közgyőlést. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Elfogadja, ha akkor kap tájékoztatást a kérésére. 
 
További kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Dr. Balás Ákos, Ilosfai Gábor nem vettek részt a szavazásban. 

 
189/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
2009. évi Közbeszerzési Terv módosítása 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának 2009. évre vonatkozó 
Közbeszerzési Tervének 3. számú módosítását 
jóváhagyja. 

A közgyőlés felkéri az aljegyzıt, hogy gondoskodjon 
a módosítások Közbeszerzési Tervben történı 
átvezetésérıl. 
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Határidı: 2009. szeptember 24. 
Felelıs: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
3./ Szekszárd Junior Stars Big Band támogatási kérelme  
 Elıterjesztı: Dr. Göttlinger István igazgatóság vezetı 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja az 
elıterjesztést a közgyőlésnek. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést a közgyőlésnek. 
 
Kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Halmai Gáborné: Kéri, hogy a Mővelıdési és Oktatási Bizottság vegye figyelembe az együttes 
kérelmét a kiemelt mővészeti egyesületek támogatásának tárgyalásakor. 
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 14 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Ilosfai Gábor, dr. Balás Ákos, Kıvári László nem vettek részt a  szavazásban. 
 

190/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Szekszárd Junior Stars Big Band támogatása 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése támogatja a Szekszárd Junior Stars Big 
Band kérelmét, és a londoni fellépéseire - a 2009. évi 
költségvetési rendelet polgármesteri tartalék 
elıirányzata terhére - 1,5 millió forint összegő 2010. 
október 1-ig visszatérítendı támogatást nyújt a 
zenekar részére. 

A Közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
támogatási szerzıdés aláírására. 

Határidı: 2009. szeptember 30. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
4./ Javaslat a Garay téri iskola adásvételi szerz ıdésének módosítására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Javasolja módosítani a határozati javaslatot, amely szerint 2009. december 31-ig 
javasolják meghosszabbítani a fizetési határidıt. Ismerteti az elıterjesztést. 
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Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság javasolja a közgyőlésnek, hogy a fizetési határidı elıtt 
szerepeljen a „legkésıbb” kifejezés, illetve a szerzıdésben szereplı kamatokkal együtt kelljen 
megfizetni a vételárat. 
 
Horváth István: Támogatja ezt a javaslatot. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: A szerzıdésnek megfelelıen vállalja az Egyházmegye a vételár 
megfizetését, vagy kamatmentesen kívánja megfizetni azt? 
 
Horváth István: Az Egyházmegye eddig is korrekten vette figyelembe a megállapodásban 
rögzítetteket. A kamatok megfizetését vállalni fogja az Egyházmegye. 
 
További kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Dr. Balás Ákos: Javasolja, hogy a szerzıdés módosítás ennek megfelelıen történjen meg. 
 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a módosításokkal együtt, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot 
hozta: 

191/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Garay téri iskola adásvételi szerzıdésének 
módosítása  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése az Önkormányzat és a Pécsi 
Egyházmegyei Hatóság között a Szekszárd, Garay tér 
9. szám alatti 1830 hrsz-ú „általános iskola” ingatlan 
vételárának az Egyházmegye részérıl legkésıbb 
2009. december 31. napjáig történı megfizetéséhez 
hozzájárul. 

A közgyőlés az ingatlan adásvételi szerzıdés 6/b. 
pontjában biztosított egyoldalú elállási jogával élni 
nem kíván, és kiköti, hogy az Egyházmegye a vételár 
megfizetésének késedelmes teljesítése miatt az 
ingatlan adásvételi szerzıdés végrehajtására a felek 
között létrejött megállapodás 3. pontjában kikötött 
„KSH által megállapított éves infláció összegével 
növelt” összege után köteles az Önkormányzatnak 
2009. július 1. napjától a megfizetés napjáig 
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számított a jelenlegi jegybanki kamat (8%) 
mértékével megegyezı késedelmi kamatot is 
megfizetni. 

A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
módosított megállapodás aláírására. 

Határidı: 2009. december 31. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
Horváth István: Bejelenti, hogy elhagyja az üléstermet, és átadja az ülés vezetését Dr. Haag Éva 
alpolgármester részére. 

Horváth István, dr. Horváth Kálmán, Fajszi Lajos 9 óra 52 perckor elhagyja az üléstermet,  
Kerekes Csaba visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fı képviselı. 
Dr. Haag Éva alpolgármester átveszi az ülés vezetését. 
 
5./ Javaslat a városi fenntartású középiskolák 2010-201 1. tanévi létszám-és 

profilmódosítási tervére   
 Elıterjesztı: Csillagné Szántó Polixéna a Mővelıdési és Oktatási Bizottság elnöke 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 15 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 
 

192/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 

Városi fenntartású középiskolák 2010/2011 tanévi 
létszám-és profilmódosítási terve 

I. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX. törvény 102. § (2) bekezdés c) pontja 
alapján a középfokú intézmények 2010/2011. 
tanévi ötödik, kilencedik és tizenharmadik 
évfolyamon induló osztályaira vonatkozó tervét, 
az osztályok és a felvehetı tanulók számát az 
alábbiak szerint határozza meg. 
 

1. Garay János Gimnázium 

Nappali tagozat:  
Ötödik évfolyam:  
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• 1 nyolc évfolyamos gimnáziumi osztály 28 
tanulóval 
Kilencedik évfolyam: 

• 2 négy évfolyamos gimnáziumi osztály 66 
tanulóval 

• 1 reál osztály: matematika-fizika és komplex 
természettudományi  fakultációs tanterv szerint 

• 1 humán osztály: magyar-történelem – német 
nyelvi fakultációs tanterv szerint 

• 1 öt évfolyamos – nyelvi elıkészítı gimnáziumi 
osztály intenzív angol, francia, orosz nyelvi 
elıkészítı képzéssel 33 tanulóval 

 
2. I. Béla Gimnázium, Informatikai 

Szakközépiskola, Kollégium, Általános Iskola és 
Óvoda 

Nappali tagozat:  
Kilencedik évfolyamon 5 középiskolai osztály:   

• 3 négy évfolyamos gimnáziumi osztály 94 
tanulóval 

• 1 reál osztály: tehetséggondozó matematika emelt 
szintő, fizika és informatika emelt óraszámú 
képzés, valamint  természettudomány, matematika 
és informatika emelt óraszámú képzés (33 tanuló) 

• 1 humán osztály: tehetséggondozó magyar nyelv és 
irodalom emelt szintő, történelem és informatika 
emelt óraszámú képzés, valamint informatika 
emelt óraszámú képzés EU-s vagy sport órák 
szabad választásával (33 tanuló) 

• 1 közoktatási típusú sportiskolai képzést nyújtó 
osztály (28 tanuló) 

• 1 öt évfolyamos - nyelvi elıkészítı - gimnáziumi 
osztály intenzív angol nyelvi elıkészítı képzés, 
emelt óraszámú informatikával, EU-s vagy sport 
órák szabad választásával 33 tanulóval 

• 1 osztály a Hátrányos Helyzető Tanulók Arany 
János Kollégiumi Programja keretében (elıkészítı 
évfolyamos) 25 tanulóval 
 

Tizenharmadik évfolyam (érettségizettek számára): 

• 1 osztály mőszaki informatikai 
mérnökasszisztens, vagy web-programozó 
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szakképzés 30 tanulóval, jelentkezéstıl függıen 
(2 éves, felsıfokú szakképzés) 

 
II.  A Közgyőlés felkéri az iskolák igazgatóit, hogy 

felvételi tájékoztatójukat, mely tartalmazza a 
felvételi eljárás rendjét, küldjék meg a hivatal 
számára.  

 
III. A Közgyőlés felkéri az intézmények igazgatóit, 

hogy a 2010/2011. tanévre szóló felvételi 
tájékoztatójukat az I. pontban foglaltak szerint 
tegyék közzé.  

 
IV. A középfokú intézmények az 5. és 9. évfolyamra 

jelentkezı tanulókat az általános  felvételi eljárás 
keretében vehetik fel.  
A 13. évfolyamon a felvételi eljárást 2010. 
augusztus 31-ig kell befejezni.  

V. A Közgyőlés felkéri az intézmények igazgatóit, 
hogy az osztályokat a kötelezı tanórai 
foglalkozások és nem kötelezı tanórai 
foglalkozások szerint meghatározott idıkeretek 
betartásával szervezzék meg.  

 
Határidı:  
I-II. pont tekintetében: 2009. október 19. 
III. pont tekintetében: 2009. október 31. 
IV. a) pont tekintetében:  
2010. június 23-25.  
(beiratkozás a középfokú intézményekbe) 
IV.b) pont tekintetében: 2010. augusztus 31. 
V. pont tekintetében: 2010. május 31. 

Felelıs: Horváth István polgármester  
 

6./ Javaslat az aranykönyvi szerkeszt ıcsoport tagjainak megválasztására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 

 
Dr. Haag Éva: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság Dr. Dobos Gyulát, Dr. Méry 
Évát és Ruskó Istvánnét javasolja az Aranykönyvi szerkesztıcsoport tagjainak felkérni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 



 13 

Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a Mővelıdési és Oktatási 
Bizottság javaslatával együtt, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 15 fı – 14 igen szavazattal 
elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Máté Péter nem vett részt a szavazásban. 

 
193/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Aranykönyvi szerkesztıcsoport tagjai 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése Szekszárd Város Aranykönyvérıl szóló 
29/1994. (VIII.22.) KT. számú rendelet 4. § (4) 
bekezdése alapján az Aranykönyv szerkesztésére 
tisztelettel felkéri  

Dr. Dobos Gyulát 
Dr. Méry Évát 

Ruskó Istvánnét 
 
A Közgyőlés felkéri a polgármestert az aranykönyvi 
szerkesztıcsoport megbízásának aláírására.  

 
 

Határidı: 2009. október 31.  
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
 
7./ Bursa Hungarica ösztöndíjpályázat   
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
Dr. Fıfai Klára: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Horváth Jánosné: A Szociális és Egészségügyi Bizottság 6 millió Ft összeggel támogatja a 
pályázaton való részvételt. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 15 fı – 14 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Máté Péter nem vett részt a szavazásban. 
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194/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázat 
2010. évi fordulójához  
 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése támogatja a Bursa Hungarica 
Felsıoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 
2010. évi fordulójához történı csatlakozás feltételeit. 
 
A Közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
csatlakozási nyilatkozat aláírására. 
 
2. A Közgyőlés a 2010. évi költségvetésében 
6.000.000 Ft-ot elkülönít a Bursa Hungarica 
Ösztöndíjpályázatra, és felkéri az aljegyzıt ezen 
összeg költségvetési rendeletbe történı beépítésére. 
  
 
Határidı:  
Az 1. pont tekintetében: 2009. szeptember 30., 
A 2. pont tekintetében: 2010. február 28. 
 
Felelıs: Horváth István polgármester, 
              Dr. Tóth Gyula SZEB elnök 

 
8./ Javaslat a Klímabarát Települések Szövetségéhez tör ténı csatlakozásra  
 Elıterjesztı: Kıvári László a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elnöke  
 
Kıvári László: Ismerteti az elıterjesztést. A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra 
javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Az alpolgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Tagdíjat kell fizetni? 
 
Kıvári László: Igen. 
 
További kérdés nem volt, az alpolgármester megnyitja a vitát. 
 
Tóthi János: Javasolja, hogy a következı költségvetési rendelet módosításába szerepeltessék a 
tagdíjat is. 
 
Halmai Gáborné: Javasolja, hogy a Civil Szolgáltató Központon keresztül vonják be a civil 
szervezeteket is. 
 
További hozzászólás nem volt, az alpolgármester lezárja a vitát. 
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Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 15 fı – 15 igen szavazattal elfogadta, és a következı határozatot hozta: 
 

195/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Csatlakozás a Klímabarát Települések 
Szövetségéhez 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése – egyetértve az egyesület céljaival – 
csatlakozik a Klímabarát Települések Szövetsége 
Egyesületéhez.  
A Közgyőlés a klímavédelem települési szintő 
feladatainak összehangolása céljából helyi 
klímavédelmi stratégia elfogadását kezdeményezi és 
felkéri a Polgármesteri Hivatalt – a helyi klímakör 
bevonásával - annak elkészítésére. 
 
Határidı: 
Az 1. pont tekintetében 2009. szeptember 24. 
A 2. pont tekintetében: 2009. december 31. 
 
Felelıs: Horváth István polgármester, 

Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 

A közgyőlés 10 óra 05 perctıl 11 óráig szünetet tartott. A szünetet követıen dr. Horváth Kálmán 
visszatér az ülésterembe, dr. Tóth Gyula megérkezik az ülésterembe, Dr. Gaál Zsuzsanna 
elhagyja az üléstermet, jelen van 17 fı képviselı. 

 
9./ Javaslat szociális intézmények és az Egészségügyi G ondnokság alapító 

okiratának módosítására  
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Tóthi János nem vett részt a szavazásban. 
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196/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Szociális intézmények és az Egészségügyi 
Gondnokság alapító okiratának módosítása 

 
I. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése módosítja a 8008/2008. (HÉ 51.) PM 
tájékoztatóban, valamint az 5/2009 (III.27.) PM 
tájékoztatóban meghatározott szakfeladatrendnek 
megfelelıen a Szociális Központ, a 
Humánszolgáltató Központ, a Városi Bölcsıde, 
valamint az Egészségügyi Gondnokság alapító 
okiratát. 

 
II.  A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert és az 

aljegyzıt az alapító okiratok aláírására, valamint 
felkéri az aljegyzıt, hogy az alapító okiratok 
Magyar Államkincstár Dél-Dunántúli Regionális 
Igazgatósága által történı törzskönyvi 
nyilvántartásba vételéhez szükséges 
intézkedéseket tegye meg. 

 
A módosító alapító okiratok a határozat mellékletét 
képezik. 
 
Határidı: 2009. október 5. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 

Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
 
10./  Javaslat a Polgármesteri Hivatal és Költségvetési Elszámoló Szervezet alapító 

okiratának módosítására  
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 

 

 

 



 17 

 

197/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Polgármesteri Hivatal és a Költségvetési Elszámoló 
Szervezet alapító okiratának módosítása 
 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése módosítja a 8008/2008. (HÉ 51) PM 
tájékoztatóban, valamint az 5/2009. (III.27.) PM 
tájékoztatóban meghatározott szakfeladatrendnek 
megfelelıen a Polgármesteri Hivatal és a 
Költségvetési Elszámoló Szervezet alapító 
okiratát. 

 
2. A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert és az 

aljegyzıt az alapító okiratok aláírására, valamint 
felkéri az aljegyzıt, hogy az alapító okiratok 
Magyar Államkincstár Dél-Dunántúli Regionális 
Igazgatósága által történı törzskönyvi 
nyilvántartásba vételéhez szükséges 
intézkedéseket tegye meg. 

 
A módosító alapító okiratok a határozat mellékletét 
képezik. 

 
Határidı: 2009. október 5. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 

Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
 
Tóthi János 11 óra 04 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 16 fı képviselı. 
 
 
11./ Javaslat alapítványok támogatására  

Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Dr. Haag Éva: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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198/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Alapítványok támogatása 
 

I. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Nonprofit szervezetek részére kiírt 
támogatási keretbıl 1.830 eFt összeget átcsoportosít 
az alábbi alapítványok támogatására:  

 
- Csiga-Biga Mozgás-és Képességfejlesztı Alapítvány - a koraszülött, idegrendszer 

sérült, autista gyermekek ellátásával és fejlesztésével kapcsolatos konferencia 
megrendezése 2009. ıszén (nyomtatvány, irodaszer, bérleti díjak, hirdetés, 
reklámköltségek, megbízási díj, reprezentációs költségek, tárgyi eszközök) 
50.000.- Ft 

- Gyöngysor Alapítvány - mőködési támogatás (mobil telefon vásárlása, feltöltése, mobil 
internet, nyomtatvány, irodaszer, posta, utazási költségek, bankköltségek, reprezentáció) 
30.000.- Ft 

- Zöldtárs Környezetvédelmi Közhasznú Alapítvány - mőködési támogatás, 2009. évi 
programok: „Komposztáljunk 2009”, Szekszárdi Hulladék Kommandó, „Zöldtárs Sátor” 
(munkaruha, nyomtatvány, irodaszer, posta, telefon, szakkönyvek, utazási és kiküldetési 
költségek, könyvelési, honlap fenntartási, reprezentációs költségek, tárgyi eszközök) 
100.000.- Ft 

- „Méltósággal az út végén” Hospice Alapítvány - a szolgálat részére szupervízió 
bevezetése, szupervíziós posztgraduális képzésre beiskolázás, szakirodalmak, 
folyóiratok beszerzése, utazási költségtérítés, mőködési támogatás (egységes ruha, 
kommunikációs költségek, könyvelı díja, monitor beszerzése) 
100.000.- Ft 

- Betegápolásért Alapítvány - eszközbeszerzés támogatása (2 db irodai forgószék, 2 db 
komplett számítógép) 
100.000.- Ft 

- Kinyújtott Kéz Alapítvány  - lovas terápia fejlesztése, kiterjesztése 
200.000.- Ft 

- Az Egészségért Alapítvány - mőködési költség (nyomtatvány, irodaszer, 
kommunikációs költségek, utazás, szakkönyvek, oktatás, továbbképzés, posta, 
bankköltség), eszközbeszerzés 
50.000.- Ft 

- „Szekszárdi Röntgen” Alapítvány - digitális képrögzítés fejlesztéséhez 
eszközbeszerzés 
110.000.- Ft 

- „Védnök” Karitatív és Kulturális Alapítvány - családi napközibe fejlesztı játékok 
beszerzése, hirdetési költségek 
40.000.- Ft  

- Tolna Megyei Állat- és Természetvédı Alapítvány - mőködési támogatás 
(gyógyszerek, állatorvosi költségek, bérköltségek, karbantartás) 
150.000.- Ft 
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- Tolna Megyei Vesebetegekért Alapítvány  - mőködés támogatása (javítás, 
karbantartás, oktatás, továbbképzés, bankköltség, könyvelés, önkéntes foglalkoztatás 
költségei), projektor és számítógép beszerzése 
120.000.- Ft 

- Szekszárdi Evangélikus Alapítvány - infrastruktúra fejlesztése: „Baba-Mama kör” 
részére tárgyi eszközök 
100.000.- Ft 

- Nyitott Világ Alapítvány  - mőködési támogatás (nyomtatvány, irodaszer, bérleti díj, 
kommunikációs költségek, honlap, reprezentációs kiadások), tárgyi eszközök beszerzése 
100.000.- Ft 

- A Keresztény Nevelésért Alapítvány - mőködési támogatás (közüzemi díjak, bérleti 
díj, ügyintézıi díj, nyugdíjjárulék) 
100.000.- Ft 

- „Micimackó” Alapítvány Családi Napközi, Játszóház - eszközbeszerzés 
(fényképezıgép, diavetítı + filmek) 
40.000.- Ft 

- „Segíts Rajtam!” Hátrányos Helyzetőekért Alapítvány - mőködési támogatás (honlap 
üzemeltetése, könyvelıi díj, posta, telefon, kommunikáció, továbbképzés, utazás, 
kiküldetés), állandó programok támogatása (szakemberek tiszteletdíja) 
100.000.- Ft 

- Kék Madár Alapítvány - mőködési támogatás (telephely bérleti díja, gázfogyasztási 
költség 2 hónapra) 
140.000.- Ft 

- Szekszárdi Tündérkert Alapítvány - udvari gumi burkolólap lerakásának támogatása 
100.000.- Ft 

- Négy Évszak Waldorf Pedagógiai Alapítvány - mőködési támogatás (közüzemi díjak, 
bérleti díjak, irodaszer, kommunikáció, reklám), pedagógusok továbbképzése (oktatási, 
képzési költségek), városi rendezvényeken való részvétel (anyagköltségek) 
100.000.- Ft 

Összesen:                                               1.830.000 Ft 
 

II.  A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, 
hogy a 2009. évi költségvetési rendelet 
módosításával építse be az átcsoportosítást, 
készítse el a támogatási szerzıdéseket, és 
gondoskodjon a támogatási összegek 
átutalásáról.  

III.  A közgyőlés a Nonprofit szervezetek részére 
kiírt támogatási keretbıl nem részesíti 
támogatásban a Kinyújtott Kéz Alapítvány 
(Waregenben Magyar Esten való részvétel), 
valamint a Természet Jogaiért Alapítvány 
pályázatát.  
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Határidı:  
I-III. pont tekintetében: 2009. szeptember 24.  
II. pont tekintetében: 2009. október 31.   
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
12./ Javaslat közoktatási, m ővelıdési és sport intézmények alapító okiratainak 

módosítására  
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 

 
199/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Közoktatási, mővelıdési és sport intézmények 
alapító okiratainak módosítása 

 
I. 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése az  
 
• 1. Számú Óvoda Kindergarten 
• 2. Számú Óvoda és Bölcsıde 
• Gyermeklánc Óvoda 
• Garay János Általános Iskola és Alapfokú 

Mővészetoktatási Intézmény 
• Babits Mihály Általános Iskola 
• Dienes Valéria Általános Iskola Grundschule 
• Baka István Általános Iskola 
• Garay János Gimnázium 
• I. Béla Gimnázium 
• Városi Nevelési Tanácsadó és Egységes 

Pedagógiai Szakszolgálat 
 
alapító okiratát a pénzügyminiszter az 
államháztartási szakfeladatok rendjérıl szóló 
8008/2008. (HÉ 51.) PM tájékoztatójának, valamint 
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az államháztartási szakfeladatok rendje 
használatának útmutatójáról és a szakfeladatok 
tartalmi meghatározásáról szóló 5/2009. (III. 27.) PM 
tájékoztatójának megfelelıen az 1. számú 
mellékletben foglaltak szerint módosítja.  
 
1. A közgyőlés a Babits Mihály Mővelıdési Ház és 

Mővészetek Háza alapító okiratát az 1. számú 
mellékletben foglaltak szerint módosítja. 

2. A közgyőlés Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Városi Sport- és 
Szabadidıközpontjának alapító okiratát az 1. 
számú mellékletben foglaltak szerint módosítja. 

4. A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert és az 
aljegyzıt az alapító okiratok aláírására, valamint 
felkéri az aljegyzıt az alapító okiratoknak a 
Magyar Államkincstár Dél-Dunántúli Regionális 
Igazgatóságához történı benyújtására a 
törzskönyvi nyilvántartás számára.  

 
II. 
A közgyőlés a Wunderland Óvoda alapító okiratának 
a 2. számú melléklet szerinti módosításával egyetért.  
 
Határidı: 2009. szeptember 30.    
Felelıs: Horváth István polgármester,  

  Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı   
 
 
 
13./ Javaslat a 72/2008. (III.27.) szekszárdi öh. számú határozat módosítására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Dr. Haag Éva: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést a  
közgyőlésnek. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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200/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
72/2008. (III.27.) szekszárdi öh. számú határozat 
módosítása 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Duna Menti Folklórfesztivál 
Közalapítvány (6300 Kalocsa, Szent István király út 
35.; nyilvántartási száma: 1273; Pk. 10/2002/5.) 
(továbbiakban: Közalapítvány) megszüntetésérıl 
szóló 72/2008. (III.27.) szekszárdi öh. számú 
határozat 1. pontját a következık szerint módosítja: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése a Polgári 
Törvénykönyvrıl szóló 1959. évi IV. törvény 74/E. § 
(3) bekezdése alapján egyetért a Duna Menti 
Folklórfesztivál Közalapítvány (6300 Kalocsa, Szent 
István király út 35.; nyilvántartási száma: 1273; Pk. 
10/2002/5.) (továbbiakban: Közalapítvány) 
megszüntetésével és a Közalapítvány megszüntetését 
határozza el tekintettel arra, hogy a Közalapítvány 
céljainak megvalósítása lehetetlenné vált pénzügyi 
forrás (vagyon) hiányában. 

Határidı: 2009. szeptember 24. 
Felelıs: Horváth István polgármester   

  
Kerekes Csaba 11 óra 06 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 15 fı képviselı. 
 
 
14./ Dél-Dunántúli Önkormányzati Regionális Társulás ala pító okiratának és társulási 

megállapodásának módosítása   
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Dr. Haag Éva: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 15 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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201/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Dél-Dunántúli Önkormányzati Regionális Társulás 
alapító okiratának és társulási megállapodásának 
módosítása 
 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Önkormányzati 
Regionális Társulás, költségvetési szerv közfeladat 
ellátás módjának szervezeti szempontjából történı 
felülvizsgálata után az Alapító Okiratában 2009. 
július 1.napjával rögzíti a jogszabály szerint 
meghatározott közfeladatot, a közfeladat ellátásának 
módját, a Társulás létrehozó szerveinek nevét és a 
létrehozás idejét, az irányító szerv nevét és 
székhelyét, típus szerinti besorolását a tevékenység 
jellege alapján, a közszolgáltató szerv fajtája és a 
feladatellátásához kapcsolódó funkciója szerint. A 
Közgyőlés pontosítja a költségvetési szerv vezetıje 
kinevezésének/megbízásának rendjét, a 
foglalkoztatottakra vonatkozó foglalkoztatási 
jogviszonyt. A Közgyőlés módosítja a Társulás 
szakágazati besorolását 841105 helyett 879040 
szakágazati besorolásra. 2010. január 1-jei hatállyal 
meghatározza az alaptevékenysége (szakfeladata) 
besorolását: 

75188-9 Gazdasági és területfejlesztési feladatok 
helyett: 841325 Építésügy területpolitika területi 
igazgatása és szabályozása  

75192-2 Önkormányzatok, valamint többcélú 
kistérségi társulások elszámolásai helyett: 841126 
Önkormányzatok és többcélú kistérségi társulások 
igazgatási tevékenysége 

85314-7 Nevelıotthoni és nevelıintézeti ellátás 
helyett: 879013 Speciális gyermekotthoni ellátás. 

2. A Közgyőlés a Dél-Dunántúli Önkormányzati 
Regionális Társulás egységes szerkezető Alapító 
Okiratát az 1. sz. melléklet szerinti tartalommal 
jóváhagyja. 

3. A Közgyőlés felkéri a polgármestert, hogy a jelen 
határozatot mellékleteivel juttassa el a Dél-Dunántúli 
Önkormányzati Regionális Társulás Társulási Tanács 
elnökéhez a további intézkedések megtétele végett. 

4. A Közgyőlés a Dél-Dunántúli Önkormányzati 
Regionális Társulás létrehozásáról szóló 2005. július 
12-én kelt Társulási Megállapodását a 2. sz. 
melléklet szerinti tartalommal módosítja és az 
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egységes szerkezetbe foglalt szövegét a 3. sz. 
melléklet szerinti tartalommal fogadja el. 
 
Határidı: 2009. szeptember 24. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
15./ Javaslat a Tolna Megye Temet ıiért Alapítvány Kuratóriumába történ ı delegálásra  
 Elıterjesztı: Dr. Haag Éva alpolgármester 
 
Dr. Haag Éva: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kérdés nem volt, az alpolgármester megnyitja a vitát. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A FIDESZ Frakció Csernus Péter és Máté Péter képviselı urakat javasolja  
delegálni a Kuratóriumba. 
 
Halmai Gáborné: Az MSZP Frakció Tóthi János képviselı urat javasolja delegálni. 
 
További hozzászólás nem volt, az alpolgármester lezárja a vitát. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a FIDESZ Frakció javaslatát Csernus Péter 
delegálására vonatkozóan, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 15 fı – 13 igen szavazattal, 2 
tartózkodás mellett elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a FIDESZ Frakció javaslatát Máté Péter delegálására vonatkozóan, melyet 
a közgyőlés – melynek létszáma 15 fı – 12 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadott, és 
a következı határozatot hozta: 

 

202/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 

Delegálás a Tolna Megye Temetıiért Alapítvány 
Kuratóriumába 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Polgári Törvénykönyvrıl szóló 1959. 
évi IV. törvény 74/C §-a alapján a Tolna Megye 
Temetıiért Alapítvány Kuratóriumába az alábbi 
személyeket delegálja: 

Csernus Péter képviselı 

Máté Péter képviselı 

 
A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a 
határozatot küldje meg az Alapítvány részére. 
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Határidı: 2009. szeptember 30. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 

 Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 

16./ Tájékoztatók : 
- Tájékoztató az Egyenlı Esélyő Hozzáférés feltételeirıl és lehetıségeirıl 

 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kérdés nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 15 fı – 14 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellette elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 

 
203/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Tájékoztató az Egyenlı Esélyő Hozzáférés 
feltételeirıl és lehetıségeirıl 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése megtárgyalta a Szekszárdi 
Városfejlesztési Kft. által az Önkormányzati 
intézmények akadálymentesítésérıl szóló 
helyzetelemzést, melyet tudomásul vesz. 
A közgyőlés a 2010. évi költségvetésében külön 
soron kíván forrást elkülöníteni. A forrás 
felhasználásának ütemezésérıl a Gazdasági és 
Mezıgazdasági Bizottság dönt. 
A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy 
az intézmények akadálymentesítése forrásának 
vonatkozásában a 2010. évi költségvetés készítésekor 
tegyen javaslatot. 
 
Határidı: 2010. február 28. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 
           Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
Kerekes Csaba 11 óra 14 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 16 fı képviselı. 
 

- Tájékoztató az orvosi ügyeleti rendszer felülvizsgálatáról  
 
Takács Béláné: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Kérdés nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a tájékoztató elfogadását, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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204/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Tájékoztató az orvosi ügyeleti rendszer 
felülvizsgálatáról 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése tudomásul veszi az orvosi ügyeleti 
rendszer felülvizsgálatáról szóló tájékoztatót. 

 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna 11 óra 16 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 17 fı képviselı. 
 
17./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgy őlésének …./2009. (…) 

rendelete a helyi építészeti értékek védelmér ıl szóló 19/1996. (VI.5.) KT. rendelet 
módosításáról (tervezet)  

 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Ismerteti a Mővelıdési és Oktatási Bizottság határozatát: a bizottság 
a közgyőlésnek elfogadásra javasolja a helyi építészeti értékek védelmérıl szóló 19/1996. (VI.5) 
KT. rendelet módosítását az alábbi kiegészítéssel:a bizottság javasolja a rendelet 1. számú 
mellékletében feltüntetni az alábbi két szobrot: 
Csíkvári Péter Camera Obscura 
Samu Géza Párhuzamos elágazások 
A bizottság javasolja, hogy a rendelet 1. számú mellékletébıl kerüljön ki a 6. sorszámú emlékmő. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a rendelet-módosítást a Mővelıdési és Oktatási Bizottság 
javaslatával együtt, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 16 igen szavazattal 
elfogadott, és megalkotta a következı rendeletet: 
Dr. Tóth Csaba Attila nem vett részt a szavazásban. 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Közgyőlésének 21/2009.(IX.29.) rendelete a helyi 
építészeti értékek védelmérıl szóló  
19/1996.(VI.5.) Kgy. rendelet módosításáról 
 (A rendelet teljes szövege a jegyzıkönyv mellékletét 
képezi.) 
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18./ Beszámoló az Állami Számvev ıszék jelentésére elfogadott intézkedési terv 
végrehajtásáról  

 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést.  
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

204/A/2009. (IX.24 ) szekszárdi öh. 
Állami Számvevıszék jelentésére elfogadott 
intézkedési terv végrehajtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése az Állami Számvevıszék Szekszárd 
Megyei Jogú Város Önkormányzata gazdálkodási 
rendszerének 2008. évi ellenırzésérıl készült 
jelentésének végrehajtásáról szóló beszámolót 
elfogadja. 
 
Felelıs: Horváth István polgármester 
Határidı: 2009. szeptember 24. 

 
19./ Interpellációk, kérdések:  
 
Dr. Balás Ákos: Bejelenti, hogy visszavonja az interpellációját. 
 
- Dr. Tóth Csaba Attila interpellációja az aljegyzıhöz: Van-e lehetıség a tehetséges gyerekek 

megsarcolásának csökkentésére? 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Országos tendencia, hogy a mővészeti oktatás támogatását olyan 
mértékben csökkenti a kormányzat, hogy az önkormányzatoknak maguknak kell dönteni arról, 
hogy a tehetséges gyerekeket mennyire tudják a képzésben támogatni. Amennyiben egy 
mővészeti iskolába járó gyermek egy tanszakra jár, abban az esetben is jelentıs összegő tandíjat 
kell fizetni, különösen több gyermekes családban. Amennyiben másod tanszakra is jelentkezik, 
abban az esetben jelentısen megnı a tandíj. Egy külön esetre kitérve: a Bartina 
Néptáncegyesületbe nagyon sok gyermek jár, ha ezek közül a gyermekek ezen kívül még 
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valamiben tehetségesek, és járnának például énekelni tanulni, akkor már nemcsak az évi 12 e Ft 
tagdíjat kell fizetni, és plusz 5700 Ft ének-zenei tagozatos tandíjat, hanem ebben az esetben már 
megnı mind a Bartina felé, mind a Zeneiskola felé fizetendı összeg. Így egy évre 80 e Ft a 
gyermek taníttatásának költsége. A gyermekek azért táncolnak, hogy aztán felléphessenek, a  
fellépések külföldön is történnek, és egy külföldi fellépés minimum plusz 100 e Ft kiadást jelent 
a családok részére.  Tudja, hogy megvan határozva a képzés költsége, de van-e mód és lehetıség 
arra, hogy a szekszárdi tehetséges tanulók részére – akik két vagy több tanszakra járnak – 
valamilyen segítséget nyújtsanak önkormányzati támogatáson kívül? 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Megérti a képviselı úr kérdését. A támogatási keretek általában 
szociális rászorultsághoz igazodnak, de megtehetik azt, hogy a Mővelıdési Osztály megvizsgálja, 
hogy milyen lehetıségek állnak még rendelkezésre, és errıl tájékoztatják a képviselı urat. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Amennyiben hathatós intézkedés fog születni, akkor elfogadja a választ. 
 
- Dr. Tóth Csaba Attila interpellációja az aljegyzıhöz: Meg kell-e ismétlıdnie az okmányirodai 

balesetnek?  
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Az Okmányiroda parkolójában lévı fa kidılt, és két autó jelentısen 
megsérült. Mindez abból adódott, hogy a fákat megtámadta a borostyán. Felhívja a figyelmet 
négy olyan fára, amelyek tudomása szerint önkormányzati területen vannak. Van-e mód és 
lehetıség arra, hogy a városban a fokozottabban forgalmas területeken átvizsgálják a fák 
helyzetét. A Dózsa Gy. utca 1. szám alatti udvarban hét hatalmas gesztenyefa található, és abból 
négyet már megtámadott a borostyán, egy pedig olyan állapotban van, hogy szinte várható az az 
eset, amely az Okmányiroda udvarán már megtörtént. Van-e lehetıség arra, hogy átvizsgálják a 
nagy értékes fákat a városban? 
 
Leposa Gyula: Ezeknek a fáknak a vizsgálatára elıirányoztak keretet, de az nem került bele  a 
költségvetésbe. Ennek ellenére figyelnek ezeknek a fáknak a helyzetére  A Lián Kft. ígéretet tett 
a felmérésre, de az azt követı intézkedések már pénzügyi forrást igényelnek. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Tájékoztatja a közgyőlést, hogy a Gazdasági és Mezıgazdasági 
Bizottság megbízta a Lián Kft-t, hogy mérje fel a város fa állományát, és tegyen javaslatot. A 
szükséges intézkedéseket tehát megtették, és a jövıben is meg fogják tenni. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Meglepi, hogy egy Kft-t kell ezzel megbízni, mert véleménye szerint a 
közterület-felügyelık is meg tudnák ezt tenni. Elfogadja a választ. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A meglévı szerzıdés keretében végzi el a Lián Kft. ezt  a  feladatot. 
 
- Máté Péter kérdése az aljegyzıhöz: Hány éves korú gyerekre készültek az új szabvány 

szerinti játszótéri játékok?  
 
Máté Péter: A városban létrehozott játszóterek hány éves gyerekeknek alkalmasak? Például a 
lengıhinták csak egy darab mőanyag ülılappal vannak ellátva, ezen három éves kor alatti gyerek 
nem tud hintázni. Szinte egyetlen játszótéren van csak erre alkalmas hinta, azt is dr. Balás Ákos 
képviselı úr saját pénzén vette. Nem érti, hogy miért nem szerelnek fel olyan hintákat, melyek 
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erre alkalmasak. Az ügyintézı azt a tájékoztatást adta, hogy egy hintaállványra csak egyféle 
hintát lehet felszerelni. A Gróf Pál utcai játszótéren van négy darab hintaállvány, amelyeken 
nyolc hinta van, és mindegyik ülılapos, tehát csak nagyobb gyerek tud ráülni.  
 
Leposa Gyula: Az elıírások szerint három éves kortól kell játszóteret biztosítani a gyerekek 
részére, de meg fogják vizsgálni annak a lehetıségét, hogy az Energiaparkban lecserélésre 
kerülhessen a hinta.  
 
Máté Péter: Szeretné, ha minden játszótéren megvizsgálnák ezt, véleménye szerint három éves 
kortól sem biztos, hogy alkalmasak ezek a hinták. Szeretné, ha kihelyeznének a kisebb gyerekek 
részére is alkalmas „kosárnak” nevezett hintákat. 
 
Leposa Gyula: Meg fogják vizsgálni az egész városban a hintákat, és tájékoztatják a képviselı 
urat.   
 
Máté Péter: Elfogadja a választ. 
 
- Dr. Hadházy Ákos interpellációja az aljegyzıhöz „Szolgáltatás vagy kiszolgáltatás” címmel. 

 
Dr. Hadházy Ákos: A Szüreti Fesztivál kapcsán interpellál. A több embert megmozgató 
rendezvények a tömegközlekedésben óhatatlanul terheléseket jelentenek. Ezzel kapcsolatban 
rengeteg megkeresés érkezett hozzá. A probléma vélhetıen az, hogy a menetrend módosításokat 
nem megfelelıen hirdeti meg a szolgáltató. Megjelentek a hirdetmények a Szekszárdi 
Vasárnapban, és megjelentek az autóbuszokban. Információi szerint az autóbuszok indulási 
helyén, a váróhelyeken is ki kellene függeszteni egy jelzést azokról a megállókról, amelyekbıl az 
adott idıpontban nem indul autóbusz. A Fesztivál után elıbb megindult a forgalom, viszont az 
autóbusz forgalom csak késıbb, a meghirdetett idıpontban. Az utasok viszont azt várták, hogy az 
eredeti menetrend szerint fognak járni a buszok a közlekedés visszaállításával. 
 
Leposa Gyula: A jövıben megpróbálnak ezen változtatni úgy, hogy a rendezı szervnek kiadott 
engedélyükben elıírják, hogy a megállókban is kerüljenek kihelyezésre a járatváltozásokra 
vonatkozó felhívások. 
 
Dr. Hadházy Ákos: Elfogadja a választ. 
 
- Dr. Hadházy Ákos interpellációja az aljegyzıhöz „Városképek” címmel. 

 
Dr. Hadházy Ákos: Sajtótájékoztatót tartott a polgármester úr, ahol tájékoztatást adott a 
közelmúltbeli beruházásokról, és arról is, hogy kilenc új megállót létesítettek. Továbbá 
észrevehették, hogy megújultak a tájékoztató táblák is, amelyek utcákat és fontosabb 
létesítményeket jelölhetnek. Felhívták a  figyelmet arra, hogy ezeknek a  tábláknak a hátulján már 
megjelentek a graffitik. Ennek elkerülése érdekében célszerő lenne ezeket a felületeket 
kihasználni, például a város régi felvételeibıl készített képeket lehetne kihelyezni rájuk.  
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Utána fognak nézni ennek a lehetıségnek. Tájékoztatni fogják a 
Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottságot, valamint a képviselı urat az ezzel kapcsolatos 
lehetıségekrıl. 
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11 óra 47 perckor Horváth István polgármester megérkezik az ülésterembe, jelen van 18 fı 
képviselı. 
 
- Kıvári László interpellációja a polgármesterhez: Mennyire ad hiteles tájékoztatást a 

Szekszárdi Vasárnap? 
 
Kıvári László: Többször interpellált már azzal kapcsolatban is, hogy mennyire tudnak hiteles 
tájékoztatást adni a Szekszárdi Vasárnapban, és a többi médiumban is. Nem elégedett a 
Szekszárdi Vasárnap szerkezetével, nincs bizottsági oldal, nincsenek benne a gazdasági 
társaságok. Egy fórum kapcsán kiderült számára, hogy a fiatalok nincsenek tisztában az 
önkormányzat munkájával. Próbálják meg a kommunikációt ilyen irányban megszervezni, a 
televíziót is bevonva. 
 
Horváth István: Meg fogja hívni a bizottsági elnökök fórumára a szerkesztıt, és áttekintik az 
újság struktúráját, hogy milyen új elemekkel tudják kiegészíteni. A Tolnatáj Televízióval 
kapcsolatban a közgyőléstıl függ, hogy milyen szerzıdést köt.  
 
Kıvári László: Elfogadja a választ. 
 
- Máté Péter interpellációja Horváth István polgármesterhez a közlekedés menetidejével 

kapcsolatban. 
 
Máté Péter: Már szó volt arról, hogy Szekszárdról Budapestre vasúttal milyen nehéz közlekedni, 
de azóta sem történt változás. A menetrend szerint két-három átszállással lehet csak eljutni 
Budapestre vasúttal. Hetente egyszer vasárnap délután van egy járat, amire két nappal elıtte már 
nincs jegy, és ez az egyetlen egy járat, amivel átszállás nélkül el lehet jutni Budapestre. Általában 
3-4 óra alatt lehet eljutni Budapestre, de van olyan járat is, hogy 11 óra alatt, amit nem is ért. A 
buszmenetrend szerint 3-3,5 óra alatt lehet eljutni Budapestre, de vasárnap délután, amikor a 
diákok mennék vissza, telítettek a  járatok. Ha mentesítı járatot indítanak, akkor az olyan, hogy 
nincs csomagtartója a busznak, így még több helyet foglalnak el a csomagok is, és sokan még 
állnak is. Kéri, hogy valamit tegyenek annak érdekében, hogy könnyebben el lehessen jutni 
Budapestre. 
 
Horváth István: Egy évvel ezelıtt megváltoztatták a MÁV menetrendet, illetve tavasszal 
felülvizsgálták. Kérelmet adtak be több ezer aláírással, követelték a települések, hogy a 
Budapestre induló közvetlen járatokat állítsák vissza. A szakemberek az ígérték, hogy 
megvizsgálják ezeket az igényeket, és a tapasztalatok alapján újragondolják a menetrendet. 
Írásban fog válaszolni, megkeresi a MÁV-ot, illetve a Közlekedési Minisztériumot, és pontos 
tájékoztatást kér a módosításokról, illetve megkeresi a Volán társaságot, mert azért telítettek a  
buszok,  mert a vonatok nem megfelelıen járnak. Írásban fog válaszolni a képviselı úr 
felvetésére. 
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- Dr. Gaál Zsuzsanna interpellációja a polgármesterhez: Meddig marad még üresen a 
Laktanya területe? 

 
Dr. Gaál Zsuzsanna: A Laktanya mellett élı Tartsay lakótelepi lakók keresték meg azzal, hogy 
mi várható az üresen álló laktanya területén. A közvetlen környezetben élıket jelentısen zavarja 
az is, hogy az ott lévı nyárfák gondozása komoly problémát jelent. Milyen tervek készültek erre 
a területre, és mi a kivitelezés határideje? 
 
Horváth István: A telek fele egy külföldi befektetıcsoport tulajdonában van, a másik része pedig 
a Tolna Megyei Önkormányzat tulajdonában. A területen csak közfeladat ellátására alkalmas 
fejlesztést tudnak végrehajtani, de erre nincs fedezete a Megyei Önkormányzatnak, amely igen 
nehéz helyzetben van a Kórház fenntartása miatt. A másik tulajdonos, a befektetıcsoport évente 
egyszer megjelenik, tárgyalnak velük, bevásárlóközpontot szeretnének itt létrehozni. Közlekedési 
terv elkészítését kérték a területre vonatkozóan, de nem készítettek.  Megpróbálja felvenni a 
tulajdonosokkal a kapcsolatot, és tájékoztatást fog adni a tárgyalásokról. A fák kivágásával 
kapcsolatban kérte, hogy vegyék fel a kapcsolatot a tulajdonosokkal, és ígéretet kapott arra, hogy 
a Tőzoltóság segítséget nyújt a kivágásban.  
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Amennyiben a megegyezés a fı akadálya annak, hogy nem dolgoznak ki 
közlekedési tervet, akkor a város nem tud segíteni abban, hogy ezt megteszi? 
 
Horváth István: Mindenképpen szükséges a helyzet rendezése, elkészítheti a város a közlekedési 
koncepciót, de a költségét az ingatlan tulajdonosának kell kifizetnie. Felveszi a kapcsolatot a 
külföldi tulajdonossal, és az egyeztetésekrıl tájékoztatja a képviselıt. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Elfogadja a választ. 
 
- Kerekes Csaba interpellációja az aljegyzıhöz: Milyen lehetısége van a Polgármesteri 

Hivatalnak a médiában megjelenı hazugságok, torzítások kivédésére, és ilyen esetben 
védelmet nyújt-e a mentelmi jog? 

 
Kerekes Csaba: Az ülés elején úgy jelentette be, hogy az aljegyzı asszonyt szeretné interpellálni, 
de úgy gondolja, hogy a polgármester urat is érinti az ügy. A különbözı médiumokban az jelent 
meg, hogy tíz kérdésben intéz kérdéseket Horváth István polgármester úrhoz a közgyőlés MSZP 
Frakciója. A mai közgyőlésen írásban nyújtják be, és 30 napon belül írásban várják a választ. Ez 
eddig nem történt meg. E tekintetben szokás szerint megint nem mondtak igazat. Nem érti, hogy 
miért ez a támadás a Polgármesteri Hivatal és a közgyőlés ellen? Olyan kérdéseket tesznek fel, 
amelyekre pontosan tudják a választ, ha pedig nem, akkor nem érti, hogy miért látnak el 
képviselıi feladatokat. Javasolja, hogy az aljegyzı asszony kérje be a vágatlan anyagot a 
televíziótól.  Ebben az anyagban olyan félrevezetések vannak, amelyek a tények ismeretének 
maximális hiányát tükrözik. Igazolják azt az állításukat, hogy száz milliós bérnövekmény van a 
költségvetésben. Hogy lehet olyan kérdést feltenni, hogy mennyi volt a kötvények kibocsátása 
óta az árfolyamveszteség?  
 
Horváth István: Mindkét frakciónak megvan a lehetısége, hogy kérdéseket tegyen fel a 
mőködéssel kapcsolatban. Az önkormányzat gazdálkodását mindenki ismerheti. A képviselık 
kérdéseket tehetnek fel, de alapvetı dolgokkal tisztában kell legyenek. A sajtótájékoztatót az 
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MSZP Frakció tagjai tartották, és elhangzott, hogy 100 millió Ft-tal növekedett a bérköltség az 
elsı félévben a hivatalban. Ezt a Pénzügyi Bizottság elnöke is mondta többek között. Ha a 
Pénzügyi Bizottság elnöke mondja ezt nyilvánosan, akkor az ı alkalmassága megkérdıjelezıdik, 
ilyen Pénzügyi Bizottsági elnökre nincs szüksége a városnak. El kell gondolkodnia a 
közgyőlésnek, hogy ebben az esetben a tisztségébıl ıt visszahívja. A Gemenc Volánnal 
kapcsolatban Ilosfai Gábornak, mint a Gemenc Volán Igazgatótanácsa elnökének az 
alkalmassága is megkérdıjelezıdik, aki a helyi közlekedéssel kapcsolatos kérdéseket tett fel. A 
város vagyonával kapcsolatban nem szabad elfelejteni, hogy 2002-és 2006. között a város 
vagyona 2,5 milliárd forinttal csökkent.  
 
Halmai Gáborné: Szeretnének a kérdéseikre írásban választ kapni. 
 
Ács Rezsı: Kéri, hogy a legközelebbi SZMSZ módosításakor kerüljön bele a rendeletbe, hogy a 
frakcióvezetıket is lehessen interpellálni. 
 
Pál József: A Polgármesteri Hivatal I. félévi bérkiadásai 100,6%-on teljesültek. Tehát 3,4 millió 
Ft a bérnövekmény, az önkormányzat esetében, pedig 153 millió Ft a megtakarítás.  
 
Kerekes Csaba: Elfogadja a választ.  
 
A közgyőlés 12 óra 30 perctıl 15 óráig szünetet tartott. A szünetet követıen Kerekes Csaba 
visszatért az ülésterembe, jelen van 19 fı képviselı. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a közgyőlés vegye le napirendjérıl a 195. sz. elıterjesztést, és a 
következı ülésen tárgyalják meg, mivel az ideiglenes bizottság elnöke nincs jelen az ülésen. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 19 fı – 
16 igen szavazattal elfogadott. 
Csernus Péter, dr. Horváth Kálmán, Máté Péter nem vettek részt a szavazásban. 
 
Horváth István: Tájékoztatja a közgyőlést, hogy a Tolnatáj Televízió további támogatást kért. 
Kéri, hogy a közgyőlés vegye fel ezt napirendjére. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 19 fı – 
13 igen szavazattal, 5 nem szavazat, és 1 tartózkodás mellett elfogadott. 
 
A közgyőlés 15 órától 16 óra 05 percig zárt ülést tartott, melyen meghozta a 205-208/2009. 
(IX.24.) szekszárdi öh. számú határozatait. Németh Zoltán, Tóthi János nem térnek vissza az 
ülésterembe, jelen van 19 fı képviselı. 
 
24./ Diákétkeztetési Kft. hitelszerz ıdése  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a közgyőlés harminc nappal hosszabbítsa meg a hitelszerzıdés 
aláírását, mivel újabb körülmények merültek fel. Kezdetben zöldmezıs beruházás lett volna, de 
idıközben az Alisca Terra Kft. és a Vízmő Kft. telephelye összevonásra került, és így a Vízmő 
Kft. telephelye üres maradt. Az épület nehezen értékesíthetı, de alkalmas a tevékenység 
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ellátására, így nagyban csökkenne a beruházás költsége. Felkérte a Városfejlesztési Kft-t, hogy 
vizsgálja meg a tevékenység kialakításának lehetıségét az épületben. Illetve egy független 
szakértı cég felülvizsgálja a beruházás megtérülését, és egy hatékonyabb javaslatot is tud tenni. 
Ismerteti a határozati javaslatot: A közgyőlés felhatalmazza a Diákétkeztetési Kft. ügyvezetı 
igazgatóját a konyhai komplexum megvalósításához szükséges hitelszerzıdés aláírásának 30 
nappal történı meghosszabbítására. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 19 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Csernus Péter, dr. Horváth Kálmán, Máté Péter nem vettek részt a szavazásban. 
 

209/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Diákétkeztetési Kft. hitelfelvétele 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése felhatalmazza a Diákétkeztetési Kft. 
ügyvezetı igazgatóját a konyhai komplexum 
megvalósításához szükséges hitelszerzıdés 
aláírásának 30 nappal történı meghosszabbítására. 

 

Határidı: 2009. október 31. 
Felelıs. Horváth István polgármester, 
       Bay Attila ügyvezetı igazgató 

 
 
25./ Tájékoztató Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányza tának I. félévi  

gazdálkodásáról   
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést a 
közgyőlésnek. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A Pénzügyi Bizottság tárgyalásra javasolta a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. A Sport- Ifjúsági és Civil Szervezetek Bizottsága tárgyalásra 
javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
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Horváth István: Ismerteti a könyvvizsgálói véleményezést. 
 
Ács Rezsı: Véleménye szerint célszerő lenne a költségvetési rendeletet és a tájékoztatót egyben 
tárgyalni. Véleménye szerint az elsı félévben is folytatódott a szigorú fiskális politika. Az idei 
évi költségvetést tartani tudják majd. A bevétel kiesés nagy része az állami támogatások 
csökkentésébıl származik. 2010-ben ismét olyan megszorítások várhatók, amelyeket nem tudja, 
hogyan fognak tudni kigazdálkodni, de mindent megtesznek majd ennek érdekében. A 2008-ról 
áthúzódó kötelezettségekkel terhelt pénzmaradvány és az idei évre áthúzódó kötelezettségek néha 
likviditási problémát okoztak, de ezeken túl tudtak jutni.  
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Halmai Gáborné: Az államháztartási törvény megfogalmazza, hogy mit kell tartalmaznia a 
tájékoztatónak. Az MSZP Frakció véleménye szerint ebbe a hitel alakulása is beletartozik, de az 
anyagban erre nem találtak vonatkozást. A bérjellegő kiadásoknál látszik az a bizonyos 100 
millió Ft, amelyre már korábban utaltak.  
 
Horváth István: Az önkormányzat betétállománnyal is rendelkezik, amely le van kötve, és 
várható még bevétele is az önkormányzatnak. Az önkormányzat mintegy másfél milliárd forint 
készpénzzel rendelkezik. A beruházások, amelyek legkésıbb jövı év tavaszától elindulnak. A 
városrehabilitációs pályázaton 1,7 milliárd forintot nyert az önkormányzat, amelyhez mintegy 
700 millió forint önerı kell. Az önerı tekintetében Szekszárd volt a legjobb helyzetben. Az 
AGORA programjuk is a legeredményesebb volt a pályázók között. Ehhez a két nagy projekthez 
teljes egészében rendelkeznek az önerıvel.  
 
Ács Rezsı: A könyvvizsgáló véleménye szerint megfelel a tájékoztató az Áht-ban elıírt 
követelményeknek.  
 
Horváth István: Javasolja, hogy egyben tárgyalják a két napirendi pontot. 
 
Ilosfai Gábor: Nem találta az anyagban a tartalékokról szóló részt. Kéri, hogy erre vonatkozóan 
kapjanak tájékoztatást. A táblázatokban a bevételeknek és a kiadásoknak egyenleget kell 
mutatniuk, de az anyagban nem látja ezt. Véleménye szerint ez biztosan nem felel meg a törvényi 
elıírásnak. 
 
Pál József: A tájékoztatóban szerepel mindaz, amit az Áht. elıír. A költségvetési rendelet 
módosításában szerepel a mőködési tartalékok összege, amely 999.519 eFt.  
 
Ács Rezsı: A helyi adóbevételek alakulásáról kér tájékoztatást. Tájékoztatást kér továbbá az 
önkormányzati dolgozóknak nyújtott iskolakezdési támogatásról. 
 
Pál József: A szeptember 21-i állapot azt az állapotot mutatja, hogy iparőzési adóból mintegy 80 
millió forinttal folyt be több, mint az elızı év hasonló idıszakában. Ez azt mutatja, hogy 
várhatóan teljesülni fog az idei évi költségvetésben tervezett bevétel. Iskolakezdési támogatásban 
522 fı részesült, összesen 5448 e Ft összegben. A fejlesztési tartalékok állnak az általános 
tartalékból, mőködési tartalékból és fejlesztési tartalékokból.  
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Kıvári László: A bizottsági ülésen rákérdeztek a lényeges kérdésekre, többek között arra is, hogy 
a most idetelepülı cégek mennyi iparőzési adót fizetnek, és nélkülük mennyi lenne az iparőzési 
adó bevétel.  
 
Ács Rezsı: Amellett, hogy stabilan gazdálkodik a város, próbáljanak meg arról vitatkozni, hogy 
jó irányba haladnak-e. 
 
Horváth István: Az iparőzési adóbevétel beszedésének módosítása 2010. májusától lenne 
lehetséges, de azt megelızıen választások lesznek, és amennyiben a FIDESZ kapja meg a 
szavazatok többségét, ezt az intézkedést nem fogják megvalósítani. 
 
Schoeck Károly: Így szól-e az Áht. 79. §-a: „a polgármester a helyi önkormányzat 
gazdálkodásának I. félévi helyzetérıl szeptember 15-ig, míg háromnegyedéves helyzetérıl a 
költségvetés koncepció tárgyalásához kapcsolódóan tájékoztatja a képviselı-testületet. A 
tájékoztató tartalmazza a helyi önkormányzat – beleértve a helyi kisebbségi önkormányzatok – 
költségvetési elıirányzatainak idıarányos felhasználását, a tartalékok felhasználását, a hiány és 
többlet összegének felhasználását.” ? 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Igen. 
 
Schoeck Károly: Hol van a tartalékok bemutatása a tájékoztatóban?  
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Az I. félévi költségvetési tájékoztatót és a költségvetési rendelet 
módosítását egy napirendi pont keretében tárgyalja a közgyőlés. A tájékoztató formátumát 
tekintve valóban nincs formai elıírás a törvényben, meghatározza, hogy mit kell tartalmaznia. 
Mint ahogy ismert pozitív elıjelő a költségvetés teljesítése, így ebben az esetben a tartalékok 
vonatkozásában nem kell beszámolniuk, de tekintettel arra, hogy a költségvetési rendelet 
módosítása a képviselık elıtt van, úgy gondolja, hogy a tájékoztató formai tekintetben megfelel 
az Áht. elıírásainak. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Kéri, hogy a polgármester zárja le a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel dr. Tóth Csaba Attila javaslatát, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 19 fı – 13 igen szavazattal, 5 nem szavazat és 1 tartózkodás mellett 
elfogadott. 
 
A polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a rendelet-módosítást, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 19 fı – 14 igen szavazattal, 4 nem szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadott, és 
megalkotta a következı rendeletet: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Közgyőlésének 22/2009.(IX.29.) rendelete a 2009. 
évi költségvetésrıl szóló 5/2009.(III.4.) szekszárdi 
ör. módosításáról 
(A rendelet teljes szövege a jegyzıkönyv mellékletét 
képezi.) 
 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály: Ismerteti a Német Kisebbségi Önkormányzat tájékoztatóját. 
 
A közgyőlés határozathozatal nélkül tudomásul vette a tájékoztatót. 
 
26./ Javaslat a Szemünk Fénye Programban való részvételr e 

Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 19 fı – 19 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

210/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Részvétel a Szemünk Fénye Programban  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése részt kíván venni a Szemünk Fénye 
Programban az Önkormányzat intézményeinek főtés- 
és világításkorszerősítése tárgyában, melyre a 
szükséges fedezetet a 2009. évi költségvetésrıl szóló 
5/2009. (III.4.) számú rendeletben a Céltartalék 
terhére biztosítja.  
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
szükséges dokumentumok aláírására. 
 

Határidı: 2009. december 15. 
Felelıs: Horváth István polgármester 
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27./ Köztéri szobrok és emlékm ővek felülvizsgálata  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Ismerteti a Mővelıdési és Oktatási Bizottság határozatát: Mővelıdési 
és Oktatási Bizottság a közgyőlésnek elfogadásra javasolja a „Köztéri szobrok és emlékmővek 
felülvizsgálata” címő elıterjesztés határozati javaslatát az alábbi kiegészítéssel: a bizottság 
javasolja, hogy a polgármester a tulajdonjog fenntartása mellett írja alá az 1919-es emlékmőnek a 
Memento Park részére történı átadásával kapcsolatos okiratokat. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: A Memento Park vállalt-e arra kötelezettséget, hogy a szobrot az eredeti 
állapotában és a mővész alkotásának megfelelıen helyreállítja, és ennek a költségeit viseli is?  
 
Horváth István: A Memento Park arra vállalt kötelezettséget, hogy befogadja ezt a szobrot, és 
kiállító helyet biztosít ezzel kapcsolatosan. Nyilván azzal a céllal fogadta be a Memento Park, 
hogy a mővész úr elvárásainak megfelelıen fogják majd elhelyezni a szobrot. A város fenntartja 
a tulajdonjogát a szobron. A szobor jelenlegi állapotában balesetveszélyes, és az a környezet 
méltatlan akármelyik szoborhoz is.  
 
Csillagné Szántó Polixéna: A bizottsági ülésen elhangzott, hogy a felújítással kapcsolatos 
költségeket a Memento Park viselje.  
 
További kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Az egész átalakítással kapcsolatban ez az a pont, amit leginkább el tud 
fogadni a városvezetés tervei közül. Azt már kevésbé, amivel a polgármester úr ezt indokolta, és 
szeretné felhívni arra a figyelmet, hogy ez a szobor nem a Tanácsköztársaság ideológiájának a 
tükrözıdése, hanem a Mártíroknak az emlékmőve. Az 1919. utáni ellenforradalmi idıszak 
terrorja ártatlan embereket is ért. Tudja, hogy a város nem fog pénzt fordítani arra, hogy ezt az 
emlékmővet méltó állapotban helyreállítsa. Egyetért azzal, hogy egy ilyen állapotban lévı 
emlékmő nemcsak balesetveszélyes, de esztétikailag is elfogadhatatlan. Tehát örülne neki, ha a 
Memento Parkban abban a formában állítanák helyre a szobrot, ahogy a mővész eredeti 
formájában megálmodta.  
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Egyetért az elıterjesztéssel. 
 
Horváth István: Véleménye szerint építészetileg korrektül fog eljárni a város, ha ezt a szobrot a 
Memento Parkba elhelyezi.  
 
Dr. Horváth Kálmán 17 óra 30 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 18 fı képviselı. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a Mővelıdési és Oktatási Bizottság 
javaslatával együtt, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı – 16 igen szavazattal 
elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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Csernus Péter, dr. Tóth Gyula nem vettek részt a szavazásban. 
 

211/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Köztéri emlékmővek felülvizsgálata 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése felhatalmazza a polgármestert az 1919-
es emlékmőnek – tulajdonjog fenntartása mellett – a 
Memento Park részére történı átadásával kapcsolatos 
okiratok aláírására. 
 
A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt az 
átadással kapcsolatos mőszaki lebonyolításra. 
 
Határidı: 2009. november 30. 

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
Jobban Zoltán 17 óra 35 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 17 fı képviselı. 
 
Horváth István: Korábban már megfogalmazódott, hogy önálló Trianon emlékmő és önálló 
1848-as emlékmő állítását szeretnék. Korábban jó ötletnek tartotta azt, hogy az 1848-as emlékmő 
a Múzeum elıtti téren lehetne, de ezt a véleményt visszavonja, és majd a javaslatok alapján ezt az 
emlékmővet máshol helyezhetik el. Több vélemény megfogalmazódott, és azok többsége azt 
javasolja, hogy akkor tudnak méltóan megemlékezni a két eseményrıl, ha külön emlékmő 
felállításával emlékeznek meg róluk. A szakértık szerint mindkét emlékmő legjobb helyszíne a 
Béla király tér. A tervek szerint mindkét emlékmő egyenrangú helyen helyezhetı el a téren. Ezt a 
megoldást javasolja, és a közgyőlés írjon ki erre vonatkozóan egy ötletpályázatot. Fontosnak 
tartja, hogy mindkét esetben közadakozásból legyenek felállítva a szobrok. Javasolja, hogy 2010. 
március 15-én a Béla király téren a jelenlegi emlékmőnél legyen az 1848-as megemlékezés, 
illetve ez az emlékmő június 4-re már mint önálló Trianon emlékmő szerepeljen, és ez már városi 
megemlékezés legyen.  2011. március 15-én pedig már az új Béla király téren az új 1848-as 
szobornál tudja a város leróni a tiszteletét. Szeretné, ha a Mővelıdési és Oktatási Bizottság 
rendelkezne a két emlékmő felállításával kapcsolatosan. Javasolja, hogy az új 1848-as 
emlékmőnél is legyenek elhelyezve az 1848-hoz kötıdı dombormővek.  
 
Csillagné Szántó Polixéna: Ismerteti a Mővelıdési és Oktatási Bizottság döntését: a bizottság 
javasolja a közgyőlésnek, hogy kérje fel a Polgármesteri Hivatalt és Baky Péter mővész urat az 
országzászló helyreállításával kapcsolatos elıkészületek megtételére és a továbbiakban a 
helyreállítás lebonyolítására. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Egyetért azzal, hogy az 1848-as emlékmő maradjon az eredeti helyszínen. 
Felmerült, hogy a jelenlegi 1848-as emlékmővet visszaalakítják országzászlóvá. Van-e hiteles 
elképzelés arra vonatkozóan, hogy hogyan nézett ki ez az országzászló? 
 
Horváth István: A kiküldött anyagban van ráutalás egy rajzos ábrázolás. Baky Péter mővészúr 
segítséget tud nyújtani erre vonatkozóan, és a képviselı asszony is. 
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Dr. Gaál Zsuzsanna: Ugyanezt a kérdést feltette a Mővelıdési és Oktatási Bizottság ülésén is, 
mivel tudomása szerint egy rendkívül rosszul, és csak egy oldalról fotózott kép áll rendelkezésre 
az országzászlóról. Az ülésen elıkerült egy a korabeli újságokban megjelent rajz, de nem az a 
szobor készült el. Az átalakítás után mi lesz az eredmény? Véleménye szerint az 1848-as 
emlékmő is megsemmisül, és nem fog létrejönni a Konrád Sándor által készített országzászlónak 
a helyrehozása sem, hiszen pontos ábrázolás nincs róla.  
 
Horváth István: Ismerteti a határozati javaslat 1. pontját: a közgyőlés kinyilvánítja, hogy a 
jövıben a trianoni megemlékezésnek, és az 1848-as forradalom és szabadságharcra történı 
megemlékezésnek önálló történelmi emlékhelyet kíván állítani.  
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslat 1. pontját, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 13 igen szavazattal, 4 nem szavazat mellett elfogadott. 

 
Horváth István: Ismerteti a határozati javaslat 2. pontját: a közgyőlés az önálló történelmi 
emlékhelyeket a Béla király téren két egyenrangú helyen kívánja elhelyezni. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslat 2. pontját, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 13 igen szavazattal, 4 nem szavazat mellett elfogadott. 
 
Horváth István: Ismerteti a határozati javaslat 3. pontját: a közgyőlés kinyilvánítja, hogy az 
emlékmővek megvalósulása közadakozásból történik. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslat 3. pontját, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott. 
 
Horváth István: Ismerteti a határozati javaslat 4. pontját: a közgyőlés felkéri a Mővelıdési és 
Oktatási Bizottságot, a fıépítészt és Baky Péter mővészt, hogy a határozatnak megfelelıen 
készítse elı a két történelmi emlékhely szétválasztását, és tegyen javaslatot az újonnan létrejövı 
emlékhelyek helyére, formai megjelenésére, továbbá – amennyiben szükséges – az ezzel 
kapcsolatos pályázati kiírásokra és költségekre, majd terjessze javaslatát a közgyőlés ülése elé. A 
határidı a novemberi közgyőlés. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a teljes határozati javaslatot 4. ponttal együtt, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 13 igen szavazattal, 4 nem szavazat mellett elfogadott, és 
a következı határozatot hozta: 

 
212/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Emlékhelyek állítása 

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése kinyilvánítja, hogy a jövıben a 
trianoni megemlékezésnek, és az 1848-as 
forradalom és szabadságharcra történı 
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megemlékezésnek önálló történelmi emlékhelyet 
kíván állítani. 

 
2. A közgyőlés az önálló történelmi emlékhelyeket a 

Béla király téren két egyenrangú helyen kívánja 
elhelyezni. 

 
3. A közgyőlés kinyilvánítja, hogy az emlékmővek 

megvalósulása közadakozásból történik. 
 
4. A közgyőlés felkéri a Mővelıdési és Oktatási 

Bizottságot, a fıépítészt és Baky Péter mővészt, 
hogy a határozatnak megfelelıen készítse elı a 
két történelmi emlékhely szétválasztását, és 
tegyen javaslatot az újonnan létrejövı 
emlékhelyek helyére, formai megjelenésére, 
továbbá – amennyiben szükséges – az ezzel 
kapcsolatos pályázati kiírásokra és költségekre, 
majd terjessze javaslatát a közgyőlés ülése elé. 
 

Határidı:  
Az 1-3. pontok tekintetében: 2009. szeptember 
24. 
A 4. pont tekintetében 2009. november 26. 
 
Felelıs: Horváth István polgármester, 
      Csillagné Szántó Polixéna elnök, 

 Herr Teréz fıépítész  
 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Javasolja, hogy arról is döntsenek, hogy június 4. napját vegyék fel a 
városi ünnepségek körébe.  
 
Horváth István: A közgyőlés dönt arról, hogy 2010-tıl a június 4-i Trianon Emléknap a város 
hivatalos ünnepének tekinti. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Felajánlja a közremőködését a Trianon ünnepség megszervezésében. 
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a Trianon Emléknapra vonatkozó javaslatot, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 13 igen szavazattal, 4 nem szavazat mellett elfogadott, és 
a következı határozatot hozta: 
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213/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Városi emlékünnep 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése június 4. napját, a Trianon emléknapot 
2010. június 4-tıl kezdıdıen városi emlékünneppé 
nyilvánítja. 

 
Határidı: 2009. szeptember 24. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
28./ Beszámoló a lejárt határidej ő határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 

között történt fontosabb eseményekr ıl 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti a beszámolót. Javasolja, hogy a közgyőlés a következıkkel egészítse ki 
a határozati javaslatot: a közgyőlés a 137/2009. (V.28.) szekszárdi öh. számú határozatát  a 
következık szerint módosítja:  
„A közgyőlés a „Szekszárdi Turisztikai Kft.” ügyvezetıjéül 2009. október 1. napjától Berlinger 
Attilát választja meg határozatlan idıre megbízásos jogviszonyban.” 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a kiegészítéssel együtt, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot 
hozta: 
Csillagné Szántó Polixéna, Ilosfai Gábor nem vettek részt a szavazásban. 
 

 
214/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Lejárt határidejő határozatok 

 
I. 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése a 242/2008. 
(VIII.7.), 249/2008. (IX.25.), 86/2009. (V.7.), 88/2009. 
(V.7.), 99/2009. (V.7.), 141-161/2009.(VI.25.), 165-
169/2009. (VI.25.), 170-172/2009. (VII.10.), 
174/2009. (VII.10.), 176-181/2009. (VII.10.), 184-
185/2009. (VII.29.) szekszárdi öh. számú határozatok 
végrehajtásáról, valamint a két ülés között történt 
fontosabb eseményekrıl szóló beszámolót tudomásul 
veszi. 
 

2. A közgyőlés a 289/2008. (X.30.) szekszárdi öh. számú 
határozat 2. pontjának határidejét 2009. december 31-
ig meghosszabbítja. 
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3. A közgyőlés az 50/2009. (III.26.) szekszárdi öh. számú 
határozat határidejét 2009. október 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

4. A közgyőlés az 58/2009. (III.26.) szekszárdi öh. számú 
határozat határidejét 2009. december 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

5. A közgyőlés a 70/2009.(III.26.) szekszárdi öh. számú 
határozat 2. pontjának határidejét 2009. október 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

6. A közgyőlés a 163/2009. (VI.25.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. december 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

7. A közgyőlés a 162/2009. (VI.25.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. október 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

8. A közgyőlés a 164/2009. (VI.25.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. december 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

9. A közgyőlés a 173/2009. (VII.10.) szekszárdi öh. 
számú határozatát visszavonja. 
 

10. A közgyőlés a 175/2009. (VII.10.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2010. február 28-ig 
meghosszabbítja. 
 

11. A közgyőlés a 182/2009. (VII.10.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. október 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

12. A közgyőlés a 183/2009. (VII.10.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. október 31-ig 
meghosszabbítja. 
 
II. 
 
A közgyőlés a KSC Szekszárd, az Asztalitenisz Club 
Szekszárd, valamint az UKSE Szekszárd számára 
2009. szeptember 1-tıl 2010. augusztus 31. napjáig 
bérleti díj fizetése nélkül, rezsi költség ellenében 
biztosítja az alábbi önkormányzati lakásokat: 
 
KSC Szekszárd 
 
Szekszárd, Széchenyi u. 43.   4 db 
lakás 
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Szekszárd, Széchenyi u. 64-62.  
 1 db lakás 
Szekszárd, Széchenyi u. 62-64. II. em. 2. 1 db 
lakás 
Szekszárd, Mikes u. 3.   
 2 db lakás 
 
Asztalitenisz Club Szekszárd 
 
Szekszárd, Széchenyi u. 43.   1 db 
lakás 
 
UKSE Szekszárd 
 
Szekszárd, Széchenyi u. 43.   2 db 
lakás 
Szekszárd, Kölcsey ltp. 3.   1 db 
lakás 
 
A Közgyőlés felhatalmazza a Vagyonkezelı Kft. 
ügyvezetı igazgatóját, hogy gondoskodjon a szükséges 
intézkedések megtételére. 
 
III. 
A közgyőlés hozzájárul, hogy a Szekszárdi 
Vagyonkezelı Kft. a tulajdonában lévı Szekszárd, 
Bezerédj u. 10. szám alatti ingatlant 2009. évben 
térítésmentesen bocsássa a Polgármesteri Hivatal 
használatába hatósági feladatainak ellátása céljából. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert és a 
Szekszárdi Vagyonkezelı Kft. ügyvezetı igazgatóját  a 
szerzıdés aláírására. 
 
IV. 
A közgyőlés a 137/2009. (V.28.) szekszárdi öh. számú 
határozatát  a következık szerint módosítja:  
„A közgyőlés a „Szekszárdi Turisztikai Kft.” 
ügyvezetıjéül 2009. október 1. napjától Berlinger 
Attilát (sz: Szekszárd, 1971. 09. 12. an:  Szőcs Margit, 
cím: 7100 Szekszárd, Csalogány u. 22. 4.4.) választja 
meg határozatlan idıre megbízásos jogviszonyban. 
 
A Közgyőlés az ügyvezetı megbízási díját bruttó 
50.000 Ft/hó összegben állapítja meg. 
 
A Közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
szükséges intézkedések megtételére.” 
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Határidı:  
Az I. pont tekintetében: 2009. szeptember 24. 
A II. pont tekintetében: 2010. augusztus 31. 
A III. pont tekintetében: 2009. szeptember 24. 
 A IV. pont tekintetében: 2009. október 1.  
    
Felelıs: Horváth István polgármester, 
      Dr. Kiss Gyula ügyvezetı igazgató 

 
 
Kerekes Csaba 18 óra 28 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 16 fı képviselı. 
 
29./ Javaslat a Gemenc Volán Zrt-vel helyi személyszállí tásra 2005. január 1. napján 

megkötött közszolgáltatási szerz ıdés meghosszabbítására  
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 

 
Ács Rezsı: Ismerteti az elıterjesztést. A határozati javaslat a következı: a közgyőlés kinyilvánítja 
azon szándékát, hogy meghosszabbítja a Gemenc Volán Zrt-vel az autóbusszal végzett menetrend 
szerinti személyszállítás biztosítására kötött 2010. december 31. napján lejáró megállapodását. A 
közgyőlés felhatalmazza a polgármestert, hogy tárgyalásokat folytasson a Gemenc Volán Zrt. 
vezetésével az Önkormányzat tömegközlekedésben való közvetlen részvételével kapcsolatban. A 
megállapodás közös megegyezéssel történı módosítására a tárgyalások lezárását követıen kerül 
sor. 

 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 14 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Halmai Gáborné, Ilosfai Gábor nem vettek részt a szavazásban. 
 

215/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
Gemenc Volán Zrt-vel folytatandó tárgyalások 

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése kinyilvánítja azon szándékát, hogy 
meghosszabbítja a Gemenc Volán Zrt-vel az 
autóbusszal végzett menetrend szerinti 
személyszállítás biztosítására kötött 2010. 
december 31. napján lejáró megállapodását. 

 
2. A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert, hogy 

tárgyalásokat folytasson a Gemenc Volán Zrt. 
vezetésével az Önkormányzat 
tömegközlekedésben való közvetlen részvételével 
kapcsolatban. 
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3. A megállapodás közös megegyezéssel történı 
módosítására a tárgyalások lezárását követıen 
kerül sor. 

 
 

Határidı:  
Az 1. és a 3. pontok tekintetében: 2009. szeptember 
24. 
A 2. pont tekintetében: 2010. január 31. 
  
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
 

 
Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester a nyilvános ülést 18 óra 27 
perckor berekesztette.   
 

 
K m f. 

 
 
 
 
 

Horváth István        Amreinné Dr. Gál Klaudia 
            polgármester            aljegyzı 


